
Skruuvarien syyskokous 2023

Paikka ja aika: 6.9.2023 klo 14-16 Yläkellari

Osallistujat: Olli Meretoja (pj) Mauri Hattunen
Jaakko Karvonen Markku Ylönen
Pellervo Erkkilä Juhani Isomeri
Heikki Koivisto Pekka Koivisto
Erkki Laasonen Raimo Mehtonen
Antti Parkkinen Veikko Välilä

Puheenjohtaja avasi kokouksen ja esitti tällaisen kokouksen vuosittaista tarvetta. Kokouskutsu käsiteltävien 
asioiden kera oli lähetetty e-mailitse sekä laitettu kahdesti viikkokirjeeseen. Pj oli lähettänyt ennakkoon 
ilmoittautuneille yhteenvedon skruuvin tavanomaisen pelin sekä kilpailujen pistelaskun kehityksestä 1950-
luvulta lähtien (4 hengen pelit) sekä viime 15 v aikana (kilpailut). Lisäksi hän oli lähettänyt lyhyen listauksen 
joistakin asioista, joita Skruuvin käsikirja kaipaisi täydennyksekseen. Osallistujia oli ilahduttavasti 12.

§1 Kuukausikilpailuiden pistelasku
Keskusteltiin viime vuosien lukuisista muutoksista ja eritoten raakapisteiden vs. sijoituspisteiden välisestä 
erosta. Vilkkaan keskustelun jälkeen syntyi selkeä päätös:
Alkavana kautena palataan runsaat 10 v sitten voimassa olleeseen sijoituspisteiden käyttöön niin, että 
kustakin kk-kilpailussa 12 parasta saa pisteitä 12, 11, 10 jne. Jos pelaajia on vain 8, niin sijoituspisteet 
jakautuvat 8, 7, 6 jne. Miinuspisteitä ei jaeta.
Kukin pelaaja saa laskea kauden tuloksiinsa kuusi (6) parasta sijoitustaan ja näiden pisteiden summa 
ratkaisee kauden voittajan. Jos summa on sama kahdella tai useammalla pelaajalla, niin paremmuuden 
ratkaisee asianomaisen pelaajan yksittäisissä kilpailuissa saamien ykkössijojen (niiden mennessä tasan, 
kakkossijojen jne.) lukumäärä.

Toro- ja SM-kilpailuissa pitäydytään raakapisteissä niitä mitenkään muuttamatta. Keskusteltiin bridgen 
kaltaisesta leikkurimenetelmästä sekä pisteiden logaritmimuunnoksista, mutta ne hylättiin.
SM-kilpailuissa joukkueen muodostaa paikkakunnan 3 parhaiten sijoittunutta pelaajaa, tosien mahdollisen 
joukkueen kolme seuraavaa pelaajaa jne. Kaikkien joukkueiden pelaajat laitetaan järjestykseen ja paras 
yksilö saa -1, seuraava -2 jne. pistettä. Se joukkue, mikä on saanut pienimmän pistesumman, on voittaja.

§2 Kilpailun korttien jakaminen
Keskusteltiin vilkkaasti konejaon sekä käsijaon eroista ja eduista. Konejako vaatii kolmen henkilön 3 t työn 
kilpailun edellä. Konejaolla sattuman tuomat poikkeuksellisen hyvät tai huonot kortit monistuvat kaikkiin 
pöytiin, mutta käsijaoilla ne rajoittuvat kerrallaan vain yhteen pöytään. Käsijako saattaa viedä jonkin verran 
aikaa pelatessa, mutta aikaero kohdistuu vain nimenomaan korttien jakamiseen – ei pakan sekoittamiseen 
mikä tapahtuu partnerin jakaessa kortteja.
Päätettiin tulevaisuudessa käyttää käsijakoa kaikissa kilpailuissa.

§3 Osallistujamäärä yksittäiseen kk-kilpailuun
Halukkuus osallistua kk-kilpailuihin on lisääntynyt pelaajamäärämme kasvettua viime vuosina merkittävästi. 
Tähän asti maksimimäärä pelaajia yksittäiseen kk-kilpailuun on ollut 16, jolloin on pelattu 15 sitsiä, joissa on 
yksi alkupeli ja yksi kotka eli yhteensä 30 jakoa. Kevään aikana syntyi ajatus, että jos pelaajia olisi kerralla 
enemmän, niin silti jakojen määrä voitaisiin pitää ennallaan ja kukin pelaaja pelaisi kilpailussa vain 15 muun 
pelaajan parina – ei kaikkien. Näin osallistujakattoa ei tarvitsisi pitää ja meillä on aikanaan Yrjö Orispään 
toimesta saatu pelikaviot 2-6 pöydälle.
Päätettiin, että jatkossa kk-skruuviin voi osallistua 12, 16, 20 tai jopa 24 pelaajaa, mutta kussakin kilpailussa 
pelataan vain 30 jakoa (15 sitsiä).



§4 Klubin Syyskarnevaaleihin osallistuminen
Klubin syyskarnevaalit ovat perjantaina 22.9.2023. Tilaisuudessa ovat esillä useimmat Klubin harrastukset. 
Viime vuonna olimme Ylppö-kabinetissa, missä 4 h pelasi pelipöydässä ja viides esitteli ruokapöydälle 
asetettuja skruuviteoksia sekä itse peliä. Illan aikana kabinetissa kävi useita kymmeniä vierailijoita. Tänä 
vuonna Klubi veloittaa kaikilta osallistujilta, myös esittelijöiltä, osallistumismaksun 45€, mutta 
skruuvikassamme maksaa sen takaisin. Kysyttäessä halukkuutta osallistua kyseiseen tapahtumaan ja 
skruuvin esittelyyn, sitä ei ilmennyt.
Päätettiin, että pj laittaa pikaisen e-mailin kaikille skruuvareille kysyäkseen halukkuutta. Jos sitä ei löydy, 
niin tänä vuonna emme osallistu karnevaaleihin. 3 vrk:ssa halukkaita ei ole ilmaantunut eli skruuvi ei 
osallistu tänä vuonna syyskarnevaaleihin.

§5 Skruuvin Käsikirjan täydennys
Pj alusti asiaa kuvaamalla skruuvikirjallisuuden rajallisuutta etenkin aikavälillä 1942-2013, jolloin 70 v 
aikana ilmestyi ainoastaan Taskisen Skruuvi-niminen kirja, mikä ei ollut skruuvariemme tiedossa, kun kari 
Bergholm kirjoitti oman Skruuvioppaansa vuonna 2013. Skruuvin Käsikirjan työstäminen v. 2016 oli suuri ja 
antoisa työ Klubimme skruuvareilta, mutta kirjan varsin runsaan aivan uuden sisällön tuottamisen jälkeen on 
luonnollisesti havaittu, ettei kirja ole riittävän kattava.
Todettiin, että ensihoitona tarvittaisiin muutaman lisäsivun moniste, jolla saataisiin tärkeimmät aukkokohdat 
paikattua ja sitten rauhassa työstettäisiin täydennetty teos. Pj on esittänyt Klubille kirjan täydennyspainoksen 
ottamista vuoden 2024 aikana ja Klubi on varautunut painokustannusten kattamiseen.
Valittiin toimituskunta työstämään käsikirjaa: Olli Meretoja, Jaakko Karvonen, Kai Kiilamo, Raimo 
Mehtonen ja Markku Ylönen. Kokouksen jälkeen Kai Kiilamo lupautui osallistumaan toimitustyöhön.

§6 Skruuvin työvaliokunnan uudistaminen
Nykyinen tvk (Meretoja n(pj), Hattunen, Jänne, Karvonen, Ylönen) on valittu vuonna 2017. Keskusteltiin 
tvk uudistamisesta sekä sen tehtävistä ja samalla vahvistettiin, että skruuvareille merkittävä asia on pitää 
vuosittain syyskauden alussa tämän kokouksen kaltainen syyskokous ajankohtaisten asioiden selvittämistä ja 
yleistä keskustelua varten.
Päätettiin henkilökeskustelujen jälkeen, että nykyinen tvk jatkaa vielä ensi vuoteen, mutta uudistamista 
valmistellaan ensi kevääseen mennessä. 
Mauri Hattunen vahvisti aiemman halunsa irtautua kk-kilpailujen vastuujärjestäjän tehtävistä. Hän kuvasi 
Excel-taulukossa olevia kaavioita, joita tarvitaan pelijärjestysten, henkilökohtaisten pelikaavioiden ja 
tulosten sekä pöytäkohtaisten tulosten merkitsemistä varten. Raimo Mehtonen ja Veikko Välilä perehtyvät 
noihin kirjaamisasioihin ja koettavat ottaa tehtäväkseen vastata kk-kilpailujen järjestelystä Maurin luovuttua 
näistä erinomaisesti hoitamistaan tehtävistä.

§7 Skruuvin nettisivujen päivitys
Pj kuvasi Klubin Etusivu>Toiminnastamme>Harrastukset>Skruuvi olevia skruuvin nettisivuja, joista on 
tullut vuosien aikana erittäin vähän palautetta. Kävi ilmi, että suurelle osalle osallistujista koko nettisivujen 
olemassaolo oli aivan uusi asia. Näin niiden uudistamisvastuustakaan ei juuri voinut alkaa keskustella ja 
asiaan palataan myöhemmin.

7.9.2023
Olli Meretoja


